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  H1/277-7/2025 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Hegyeshalom Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. 
március 30-án megtartott  rendkívüli nyilvános üléséről.  

Jelen vannak:  

    Szőke László polgármester  

  Mészáros Tibor alpolgármester 

  Belya Attiláné képviselő 

Tóth Gyula képviselő 

Juhász Lajos Viktor képviselő 

Csányi Dávid képviselő 

Fekete Tamás képviselő 

Hivatalból jelen vannak:   

Wiegerné Mészáros Erika jegyző 

Farkas Anna Rebeka aljegyző 

Kézdiné Takács Rita asszisztens 

 

Papné Szécsényi Tímea külsős bizottsági tag 

Budai Lajos külsős bizottsági tag 

 

Szőke László polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy jelen van hét 
fő képviselő, az ülés határozatképes, azt megnyitja. Megköszöni a tagoknak, hogy ilyen 
gyorsan rendelkezésre tudtak állni, most, hogy rendkívül nehéz helyzetben van 
településünk.  

Köszönti dr. Nagy István agrárminisztert, országgyűlési képviselőt és megköszöni, hogy 
ellátogatott hozzánk. 

A jegyzőkönyv hitelesítőjének javasolja Belya Attiláné képviselőt megválasztani.  
 
A képviselő-testület tagjai hét igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, Belya Attiláné 
képviselőt a jegyzőkönyv hitelesítőnek választják meg.  
 
Jegyzőkönyv vezetésére Kézdiné Takács Rita asszisztenst kéri fel. 
 
A polgármester ismerteti a meghívóban szereplő napirendi pontot és megkérdezi van-e 
még valakinek még felveendő megtárgyalni kívánt javaslata.  

Mivel egyéb javaslat nem hangzik el, a polgármester kéri, a képviselő-testületet, hogy 
fogadják el az ülés végleges tárgysorozatát.  
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A képviselő-testület tagjai egyhangúlag, hét igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozzák: 
 
65/2025. (III.30.) önkormányzati határozat  
Hegyeshalom Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. március 30-i 
ülésén az alábbi napirendi pontok kerülnek megtárgyalásra:  

1. dr. Nagy István tájékoztatója a ragadós száj- és körömfájás járvánnyal 
kapcsolatos aktuális lépésekről 

  Előterjesztő: dr. Nagy István agrárminiszter 

 

Felelős: Szőke László polgármester 
 Határidő: azonnal 
 
 
 
1. Napirendi pont 

dr. Nagy István tájékoztatója a ragadós száj- és körömfájás járvánnyal 
kapcsolatos aktuális lépésekről 

 
 

Szőke László polgármester felkéri dr. Nagy István agrárminisztert, hogy tartsa meg 
tájékoztatóját.  
 
dr. Nagy István agrárminiszter köszönti a jelenlévőket, és részletes tájékoztatást ad a 
járványhelyzet jelenlegi állásáról.  
Kifejti, hogy megérti a képviselők és a polgármester úr aggodalmát, de elmondja, hogy az 
állatok megsemmisítése szigorú protokoll szerint zajlik és gazdaságilag nagyon fontos, 
hogy minél hamarabb túl legyünk azok leölésén. Kéri a képviselőket, hogy fogadják el, 
hogy az állami terület melyet kijelöltek a legmegfelelőbb megoldás volt, amit tehettek. 
Ezeket az állatokat el kell földelni valahova. 
Az állatok leölése megkezdődött, a gödör elkészült, így már a mai napon megkezdődik a 
tetemek szállítása. 
 
Pappné Szécsényi Tímea külsős bizottsági tag megkérdezi, hogy miért nem kerülhettek 
az állatok a bábolnai erre a célra kijelölt területre, ahol a kisbajcsi állatok is elföldelésre 
kerültek. Hisz időben nem tartana sokkal tovább, autópályán körülbelül 40 perc lenne.  
 
dr. Nagy István agrárminiszter elmondja, hogy azaz állattemető megtelt, továbbá nem 
lenne szerencsés, ha az országon keresztül hurcolnák a tetemeket.  
Ez sem a legjobb megoldás, hiszen bárcsak ne került volna erre sor, de Havaria helyzet 
van, így szükséges a lehető leggyorsabb megoldások megtalálása. 
 
Juhász Lajos Viktor képviselő megkérdezi, hogy miért nem égetik el az állatokat. 
 
dr. Nagy István agrárminiszter elmondja, hogy ilyen mennyiségű tetem elégetése 
komoly légszennyezéssel járna, és a legközelebbi égető Solton található. 
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Belya Attiláné képviselő megkérdezi, hogy hogy lehet az, hogy semmilyen 
hatástanulmányt nem készítettek a talaj megvizsgálásával kapcsolatosan, hiszen nekünk 
alig egy nap alatt sikerült utána járnunk és kideríteni, hogy a terület erősen nitrát 
érzékeny, hogy nincs rendes vízzáró réteg. 
Kifejti, hogy a Csemez-tanyán lakók félnek, hisz nincs vezetékes ivóvizük és ha az állatok 
bomlásából származó káros anyagok a talajba jutnak eljuthatnak a kutakhoz is.  Úgy véli 
az emberek joggal tartanak ettől és sem a képviselők, sem a polgármester nem tudja 
megnyugtatni a lakosokat, mivel mi is úgy érezzük, hogy semmiféle információt nem 
kapunk. 
Felteszi még a kérdést, hogy figyelembe vették-e, hogy a hegyeshalmi bányató a környék 
egyik legnagyobb vízbázisa. 
 
dr. Nagy István agrárminiszter elmondja, hogy a szakembereik végeztek méréseket és 
megállapították, hogy csak ezen a részen van a talajvíz olyan mélyen, hogy az elföldelést 
nem befolyásolja, a gödör aljára pedig szalma fog kerülni. Hozzáteszi, hogy itt 6-8 méter 
mélyen van a talajvíz, máshol mindenhol ennél jóval közelebb a felszínhez.  
 
Belya Attiláné képviselő a képviselő-testület nevében kifejezi, hogy ha már ilyen 
helyzetbe került településünk, ami úgy tűnik elkerülhetetlen, az agrárminiszter úr 
segítségét kéri abban, a csemez-tanyai lakosokhoz a vezetékes víz minél előbb 
kikerülhessen, illetve úgy véli, hogy a teherautók, amik szállítani fogják a tetemeket, az 
amúgy is rossz csemezi utat még inkább tönkre tennék. 
Elmondja, hogy mindannyiunk nevében beszélve kéri, hogy ebben legyen segítségünkre 
oly módon, hogy a kiépítéshez hozzájárulnak. 
 
dr. Nagy István agrárminiszter megkérdezi, hogy van-e esetleg terv már erre 
vonatkozóan, vagy összeg, ami alapján el lehet indulni. 
 
Szőke László polgármester elmondja, hogy korábban már próbáltunk lépni ez irányban, 
akkor volt egy körülbelül száz millió forintos ajánlatunk az AQUA Kft.-től, de tervekkel 
nem rendelkezünk. 
 
dr. Nagy István agrárminiszter elmondja, hogy úgy véli, hogy az nem egy akkora összeg, 
hogy ne finanszírozná meg az állam, a lakosok nyugalma érdekében. 
 
Szőke László polgármester elmondja, hogy nagyon örvend és kéri az agrárminisztert, 
hogy amennyiben lehetséges tegyen meg minden tőle telhetőt annak érdekében, hogy ne 
önkormányzatunkat terhelje ez a nagy összegű költség. 
 
Csányi Dávid képviselő megkérdezi, hogy miért döntöttek mégis úgy, hogy a falun 
keresztül szállítják az állatokat, mikor korábban egy másik útvonal volt tervben. 
Illetve miért nem szállítják őket módosított útvonalon. 
 
dr. Nagy István agrárminiszter megkérdezi, milyen útvonalat javasolna a testület. 
 
Szőke László polgármester és Belya Attiláné képviselő felvázolják a javasolt módosított 
útvonalat, mely a Levél – 1-es számú főút - mosonszolnoki bejáró – M1 autópálya felüljáró 
- gáz fogadó után jobbra – az aszfaltos úton végig, egészen az utolsó szélkerékig, az 
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erdősáv mellett nyugati irányába – Hegyeshalom-Szombathely vasúti átjárón át Csemez 
tanya irányába - Csemez tanya előtt balra el egészen a földelési pontig tartana. 
 
dr. Nagy István agrárminiszter kéri, hogy ezt a módosítást juttassák el a Nemes Imrének 
a NÉBIH elnökének és neki is, és felülvizsgálják az útvonal alkalmasságát. 
 
Belya Attiláné képviselő pedig kérné, hogy amennyiben az útvonal nem módosul, úgy az 
agrárminiszter úr tegyen arra is vállalást, hogy az utat helyreállítják. 
 
dr. Nagy István agrárminiszter pozitívan nyilatkozik erről, és megnyugtatja  a 
képviselőket, hogy amennyiben kár keletkezik az érintett útszakaszban az helyreállításra 
kerül. Ettől függetlenül pedig mivel már megkezdődött az állati tetemek szállítása, kéri 
hogy az alternatív útvonalat a korábban egyeztetettek szerint az önkormányzat küldje ki 
neki és az érintetteknek. 
 
Ezek után az agrárminiszter megköszöni a képviselőknek a részvételt, Szőke László 
polgármester pedig dr. Nagy István agrárminiszternek, hogy eljött hozzánk 
tájékoztatni bennünket.  
 
 
Végezetül javasolja, hogy a képviselő-testület határozzon arról, hogy a módosított 
útvonalat kiküldi a Nébih vezetőjének és dr. Nagy István agrárminiszternek. 
 
A képviselők egyetértenek. 
 
A képviselő-testület tagjai egyhangúlag, hét igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozzák: 
 
66/2025. (III.30.) önkormányzati határozat  
Hegyeshalom Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete a következő alternatív 
útvonal kivizsgálását kéri, hogy a leölt állati tetemeket ne Hegyeshalom településen 
keresztül szállítsák: 

-  Levél – 1-es számú főút  
- mosonszolnoki bejáró 
 – M1 autópálya felüljáró  
- gáz fogadó után jobbra – az aszfaltos úton végig, egészen az utolsó 

szélkerékig, az erdősáv mellett nyugati irányába  
– Hegyeshalom-Szombathely vasúti átjárón át Csemez tanya irányába  
- Csemez tanya előtt balra el egészen a földelési pontig tartana. 

 
 
Az alternatív útvonalat a határozat 1.sz. mellékletével együtt elfogadja. 
Felkéri a tisztségviselőket, hogy a módosított útvonal iránti kérelmet juttassa el dr. Nagy 
István agrárminiszterhez és dr. Nemes Imréhez, a NÉBIH elnökéhez. 
 
Felelős: Szőke László polgármester 
 Wiegerné Mészáros Erika jegyző 
Határidő: azonnal  
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A polgármester megköszöni a képviselőknek az aktív részvételt, kéri őket, hogy továbbra 
is próbálják a lakosokat megnyugtatni, illetve elmondja, hogy  ismét tájékoztatást fogunk 
kiadni a mai alkalmon elhangzottakról  és az ülést bezárja. 
 
 

k.m.f.  
 

 
 

   Szőke László                                                                                       Wiegerné Mészáros Erika 
   polgármester                                                                                                       jegyző                                                                                               
  
 
  
 
 Jegyzőkönyv hitelesítő: 
                                                                                        
     Belya Attiláné 

 képviselő 


